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 Trebuie să ne purtăm necazurile cu răbdare. Mai întâi 

cu răbdare, fiindcă   dacă nu le răbdăm, nu ascultăm. Şi nu 

numai atât, dar ne şi prelungim chinurile. În al  doilea rând, 

fiindcă cel ce pătimeşte aici necazurile cu răbdare va primi 

răsplată în viaţa  viitoare, căci prin răbdarea lui îşi 

mărturiseşte cu fapta credinţa în viaţa viitoare, care este  

credinţa în Cel ce ne-a făgăduit-o. 

Dar nu se cuvine oare să filozofăm asupra lucrurilor 

lumii acesteia, având în  minte vremelnicia întregii lumi şi 

caracterul efemer al propriei noastre vieţi, care este  mult 

asemănătoare cu crinii câmpului, care trăiesc şi înfloresc 

pentru o singură zi? (Matei  6, 28-30). 

Dar de ce am lăsat deoparte cel mai important cuvânt? 

Creştinul nu se cuvine  să se neliniştească pentru necazurile 

lui, fiindcă Hristos îi ridică tainic povara, îl  despovărează şi 

îi dăruieşte alinare. Prin lucrarea Lui tainică, Hristos face să 

izvorască, în  inima credinciosului creştin, credinţa  nestră-

mutată în harul Lui izbăvitor şi îi dă putere în lupta cu 

necazurile, ca să rabde cu nepătimire amărăciunile vieţii şi 

durerile pătimirilor  lui. 

 

gătit-o Domnul celor ce Îl iubesc pe El, pe 

care ochiul nu a văzut-o şi urechea nu a   

auzit-o şi la inima omului nu s-a suit (1 

Corinteni 2, 9). 

Aşadar să le răbdăm pe acestea de acum 

şi să răbdăm puţin ca să dobândim  bucuria 

cerească a dumnezeieştii slave. Să medităm 

asupra lucrurilor lumii, ca să  devenim mai 

nepătimitori. Să ne punem nădejdea în 

Dumnezeu, iar El, Care l-a vindecat pe 

paralitic, ne va da ajutor şi nouă, celor ce 

suntem în suferinţă. Încă puţin şi, iată, harul 

Domnului va veni. Să răbdăm încă puţin 

pentru Împărăţia Cerului. „Căci cel ce va 

răbda până la sfârşit, acela se va mântui” 

(Matei 10, 22; Marcu 13, 13). 

(Sf.Nectarie Kefalas din Eghina, Zece 

cuvântări la Postul Mare) 

Sf.Ierarh Nectarie de la  Eghina, 

 icoană 

Hristos picură în inima creştinului - 

aflată în suferinţe şi pătimiri de tot felul - 

dumnezeiescul balsam, care topeşte durerile. 

Creştinul nu trebuie să deznădăjduiască în  

necazurile lui, fiindcă nădejdea în Hristos 

este una dintre cele trei importante datorii ale  

sale. Trebuie să rabde, fiindcă pentru puţine 

întristări şi necazuri el va moşteni Împărăţia 

Cerurilor (Faptele Apostolilor 14, 22), unde 

nu este întristare, nici suspin, ci viaţă fără de 

sfârşit (Isaia 35, 10) şi fericirea cerească. 

Pătimirile vremii de acum, zice Sfântul 

Apostol Pavel, sunt foarte mici în comparaţie 

cu viitoarea slavă ce se va descoperi: „Căci 

socotesc că pătimirile vremii de acum nu sunt 

vrednice de mărirea care ni se va descoperi” 

(Romani 8, 18), slava aceea pe care a 

VITAMINA   DUHOVNICEASCĂ 
 

Făcându-şi semnul crucii, credinciosul ortodox dă slavă Tatălui şi Fiului şi Sfântului Duh .  

În Crucea lui Hristos s-a arătat şi se arată iubirea de oameni a Sfintei Treimi, care este o 

revărsare a iubirii existente  între Persoanele ei. Deci Sfintei Treimi se închină credinciosul 

când îşi face semnul Crucii .  

(Preot Prof.D. Stăniloae) 


